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Coada semaforizată de la Podu 
Iloaiei! Șoferii continuă să petreacă 
în trafic zeci de minute, bară la bară 

 
Deși autoritățile au anunțat că montarea se-

mafoarelor în cele trei intersecții din Podu Iloaiei 
vor fluidiza considerabil traficul, șoferii susțin că 
acestea îngreunează și mai mult situația. Mai 
mult, oamenii consideră că un drum deja aglome-
rat nu poate fi eliberat cu ajutorul semaforizării.  

Coada semaforizată  
de la Podu Iloaiei! Șoferii continuă 
să petreacă zeci de minute în trafic  
Semafoarele de la Podu Iloaiei au fost puse în 

funcțiune pe data de 7 octombrie 2024. Deși si-
mulările efectuate în anul 2023 au arătat o redu-
cere a timpilor de traversare a localității cu 
aproximativ 60 la sută, în teren, lucrurile sunt de-
parte de aceste așteptări.  

Concret, în continuare, șoferii petrec zeci de 
minute în coada kilometrică de la intrarea în Podu 
Iloaiei. Aceștia susțin că au așteptat proiectul pri-
vind semaforizarea ca o acțiune care să reducă 
considerabil timpii de tranzitare, însă acest lucru 
nu s-a întâmplat.  

„Am așteptat proiectul semafoarelor de la 
Podu Iloaiei ca pe o gură de aer, dar realitatea 
este aceasta: coada este acum la Dicor Land! 
Domnilor, faceți ceva! Vă rugăm, nu vă mai bateți 
joc de locuitorii de aici și, în special, de șoferi”, a 
spus un șofer care tranzitează zona.  

Unii dintre ieșeni au transmis faptul că se aș-
teptau ca semafoarele să nu remedieze problema 
traficului. Aceștia susțin că nu implementarea 
unei semaforizări este soluția, ci construirea unor 
străzi alternative.  

„Din păcate, era de așteptat! Nu semafoarele 
erau soluția pentru un drum care oricum era su-
ficient de aglomerat. Au rezolvat problema poate 
pentru pietoni și cei care circulă în oraș. Pentru 
cei care vin dinspre Iași sau Budăi, așteaptă la 
coadă. Avem de așteptat până când va fi disponi-
bilă autostrada, poate peste încă 50 de ani”, a 
spus Andrei, un șofer din Iași care circulă zilnic pe 
traseul Iași – Târgu Frumos.  

Pentru oamenii care sunt nevoiți să facă na-
veta de la Podu Iloaiei sau spre Podu Iloaiei, dru-
mul a ajuns să fie un calvar.  

„Eu nu știu cum de au putut să-și imagineze 
că asta era soluția pentru a decongestiona trafi-
cul Podu Iloaiei – Iași și Iași – Podu Iloaiei. Nu mai 
există zi și momente din zi fără minute întregi 
state la intrare în Podu Iloaiei. Pentru noi, cei care 
facem naveta, este un calvar, o bătaie de joc, 
stăm cu jumătate de oră mai mult în trafic, în loc 

să ajungem acasă, la familie. Pentru mediu, este 
mai multă poluare, mai multă risipă de motorină 
si/sau benzină. Rușine să le fie pentru acest pro-
iect”, a spus o femeie care face naveta zilnic.  

Amintim că semafoarele au fost montate în 
intersecția drumului național DN28 cu strada 
Petru Rareș, în dreptul farmaciei, la intersecția 
DN28, în dreptul primăriei Podu Iloaiei cu strada 
Traian și la intersecția cu DJ281, drumul care duce 
spre Erbiceni. 

Este important de știut că zona de traversare 
a căii ferate este un alt obstacol care creează tra-
fic aglomerat în drumul spre Podu Iloaiei. Din 
cauza autoturismelor care încetinesc, se creează 
ambuteiaje.  

Timpul de așteptare, 
 preconizat inițial să fie redus cu 60 la 
sută, s-a redus, de fapt, la 20 la sută 

Deși înainte de implementarea proiectului pri-
vind semaforizarea de la Podu Iloaiei autoritățile 
au susținut, la acea vreme, că demersul va reduce 
cu cel puțin 60 la sută timpii de așteptare și tran-
zitare a traseului, în practică, aceștia s-au redus 
cu doar 20 la sută.  

Mai mult, primarul orașului Podu Iloaiei, Ioan 
Alexa, a declarat că traficul de la Podu Iloaiei va fi 
rezolvat doar după ce vor fi construite centura 
ușoară și autostrada.  

„Vă dau părerea unui cetățean al orașului 
Podu Iloaiei, în primă fază. Și aici vorbim de sigu-
ranța noastră, a cetățenilor care locuim, efectiv, 
acolo și suntem sufocați de tot ce înseamnă tra-
ficul acesta. Astăzi putem spune că putem să 
lăsăm un copil să traverseze șoseaua în condiții 

de siguranță, având în vedere că avem semafori-
zarea.  

Traficul prin localitate este fluidizat, asta, pe 
mine, în calitate de primar, nu poate decât să mă 
bucure, pentru că prioritatea numărul 1 o au ce-
tățenii localității noastre. Părerea mea personală 
vizavi de intrarea în Podu Iloaiei de la prima curbă 
până la ieșire din Budăi, dacă înainte traseul îl fă-
ceam cu 40-50 de minute, vă spun sincer, am tes-
tat eu, azi facem între 15 și 20 de minute. Am 
nimerit inclusiv în perioada aceasta cu Sărbătoa-
rea Sfintei Parascheva, iar traficul pe europeană 
este infernal, dar pentru localitatea Podu Iloaiei și 
nu doar pentru localitatea Podu Iloaiei, pentru tot 
ce înseamnă traversarea localității, lucrurile sunt 
mult mai bune. Semafoarele nu au rezolvat pro-
blema traficului, pentru că nu putem lua noi nu-
mărul de mașini de pe drum, nu îl putem reduce, 
dar se circulă în condiții mult mai bune. Cel puțin 
un 20 la sută, s-a rezolvat traficul. În loc să stăm 
în coadă, ne mișcăm, nu se mai stă în coadă câte 
5 minute, fără să te miști. S-a redus timpul de aș-
teptare. Rezolvarea traficului se poate face doar 
prin construirea centurii și a autostrăzii. Acum s-
a rezolvat în primul rând siguranța cetățeanului 
de la Podu Iloaiei și am mai redus cumva timpii cu 
20 la sută”, a declarat Ioan Alexa, primarul orașului 
Podu Iloaiei.   

Coada semaforizată de la Podu Iloaiei va per-
sista. Șoferii vor tranzita zona în continuare, bară 
la bară, până ce autoritățile locale și județene vor 
pune în practică promisiunile privind contruirea 
unei centuri și a autostrăzii. Între timp, șoferii au 
mai găsit o variantă de traseu pentru a evita aglo-
merația.  

Alexandra MAISNER

Coada semaforizată de la Podu Iloaiei! Șoferii 
nu au scăpat de traficul infernal. „Nu vă mai 
bateți joc de noi, nu semafoarele erau soluția”
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Primăria Municipiului Iași cheltuie 
peste 22.000 de lei pentru  
„Seara Valorilor” 2024, un moment 
tradițional al Sărbătorilor Iașului  

 
Astăzi, începând cu ora 17:00, la Palatul Roz-

novanu va fi organizat evenimentul dedicat oma-
gierii personalităților locale și naționale. Ținute 
alese, parfumuri scumpe și muzica pe fundal vor 
face din „Seara Valorilor” un eveniment cu adevă-
rat deosebit. Invitații se vor delecta cu brânzeturi 
fine și băuturi rafinate.  

Primăria Municipiului Iași  
cheltuie peste 20.000 de lei  
pentru „Seara Valorilor” 2024 

Două achiziții directe au fost făcute de Admi-
nistrația publică locală pentru organizarea eveni-
mentului ce are loc astăzi, 14 octombrie 2024, în 
sala mare a Palatului Roznovanu, începând cu ora 
17:00.  

În acest sens, potrivit informațiilor publicate 
pe platforma Sistemului Electronic de Achiziții 
Publice (SEAP), serviciile de catering costă 20.000 
de lei, fără TVA. Firma care a primit contractul 
prin încredințare directă este Expert Gusto & Co 
SRL, înființată în anul 2017, administrată de Ionuț 
Narcis Sfredel, cel care deține și resturantul Gran 
Gusto din Iași. Societatea a înregistrat în anul 
2023 o cifră de afaceri de 1.909.583 de lei, un pro-
fit net de 85.096 de lei și datorii de 452.713 lei.  

Astfel, invitații vor putea degusta preparate 
alese din bufetul suedez pus la dispoziție. Printre 
acestea se numără selecții de brânzeturi fine, pla-
touri tradiționale, platouri italiene și gustări calde.  

„Meniu gustări reci: selecție brânzeturi, nuci 
și fructe uscate (cedar, parmezan, gorgonzola, 
gouda, mozzarella buffala, pecorino, nuci, mig-
dale, caise, prune uscate, merișoare). Mixt brus-
chete: vinete coapte cu sos tahini, zacuscă cu 
ciuperci de pădure, crema brânză cu bresaola, 
avocado cu somon, cremă de brânză de capră și 
chivas Voulevant. Guacamole cu creveți, salsa 
tone cu roșii uscate, cremă de brânză cu somon”, 
se arată pe SEAP.  

Din meniul pentru invitați nu vor lipsi platou-
rile tradiționale și cele italiene. 

„Platouri tradiționale: rulou din mușchiuleț de 
porc afumat cu cremă de brânză de capră, piept 
de porc afumat cu cimbrișor, cârnăciori din porc 
și vită, pastramă de vită, pastramă de oaie. 

Platouri italiene: grisine cu prosciutto, coșu-
lețe bresaola, parmesan, roșii cherry și rucola, ru-
louri mortadele cu fistic și rucola. Salată tabuleh, 
salată de crudități cu creveți sau file vită. Mixt mă-
sline fără sâmburi (negre, verzi, calamata). Fala-
fel”, vor mai fi în meniu.  

Nici gustările calde nu vor lipsi de pe masa in-
vitaților. Fie preparate cu pește sau cu carne de 
porc, aceștia vor avea o gamă variată de produse.  

„Gustări calde: file doradă cu sos de lămâie și 
unt, file de biban de mare cu ulei de măsline și ier-
buri aromatice, Vitello tonnato (felii mușchi de vită 

cu sos tonat), frigărui pui galben aromatizat la 
grătar, Rattatuile de legume (mix legume condi-
mentate trase la tigaie cu ulei de măsline). Frigă-
rui mușchi de porc cu rozmarin, sos de piper 
verde și sos brun, sărmăluțe în foi de vie, cartofi 
copți aromatizați cu rozmarin și salvie, asortiment 
focaccia și pâinițe integrale.   

Desert: Panna Cotta cu dulceață de cireșe 
amare, Tiramisu cu marsalla, Cannoli Siciliani cu 
ricotta, fistic și ciocolată, plăcintă cu măr, plă-
cintă cu dovleac, brânzoaice, apă, suc, cafea”, se 
mai arată în meniu.  

Vor fi oferite 60 de medalii în cadrul 
evenimentului „Seara Valorilor” 
Municipalitatea ieșeană a mai achiziționat, tot 

prin cumpărare directă, și 60 de medalii poli-
crome cu panglică tricoloră. Acestea vor fi reali-
zate de firma Elco Service SRL, administrată de 
Pavel Bazon, pentru suma de 900 de lei, fără TVA. 
Societatea a realizat și anul trecut, tot pentru eve-
nimentul „Seara Valorilor”, mapele personalizate 
și plachetele de metal.  

Amintim că anul trecut, în cadrul evenimentu-
lui, au fost oferite 10 premii personalităților mar-
cante.  

Primăria Municipiului Iași cheltuie peste 
22.000 de lei pentru „Seara Valorilor” 2024, un mo-
ment tradițional al Sărbătorilor Iașului, care va 
reuni personalități marcante atât din mediul local, 
cât și național.  

Alexandra MAISNER

Primăria Municipiului Iași cheltuie peste 22.000 
de lei pentru „Seara Valorilor” 2024! Restaurantul 
Gran Gusto se va ocupa de meniul invitaților
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Două firme vor să construiască,  
în comuna Miroslovești,  
un centru de consiliere  
și sprijin pentru părinți și copii  

 
În cadrul procedurii de licitație publicată pe 

platforma Sistemului Electronic de Achiziții Pu-
blice, doar două oferte financiare au fost depuse. 
Contractul are ca obiectiv „Construirea centrului 
de zi pentru consiliere și sprijin pentru părinți și 
copii, în comuna Miroslovești, județul Iași”.  

Două firme vor să construiască,  
în comuna Miroslovești,  
un centru de consiliere  
și sprijin pentru părinți și copii  
Primăria Miroslovești a lansat pe SEAP proce-

dura de licitație în luna septembrie 2024, iar fir-
mele interesate de contract au avut posibilitatea 
depunerii ofertelor financiare pe data de 10 oc-
tombrie 2024. În cadrul procedurii au fost depuse 
2 oferte. Prima, a firmei Point Architects SRL, ad-
ministrată de Ștefan Adrian Sescioreanu, și a 
doua, a societății Marvio SRL, controlată de Viorel 
Gheorghiu.  

Contractul are o valoare de 1.600.884,51 lei, 
fără TVA, adică 1.905.052,5 lei, cu TVA inclus, mai 

exact, 382.994,4 euro, cu TVA inclus. 
„Prin proiect se propune construcția unui Cen-

tru de zi cu regim de înălțime P, având o suprafață 
construită de 216,95 m pătrați. Clădirea este 
structurată pe un nivel suprateran, cu un acoperiș 
de tip șarpantă. La nivelul parterului, clădirea este 
structurată astfel încât să răspundă exigențelor 
funcțiunii și cuprinde: o sală multifuncțională, un 
cabinet de consiliere, o sală de mese cu chicinetă, 
un birou și grupuri sanitare pentru utilizatorii clă-
dirii. Proiectarea clădirii a avut în vedere respec-
tarea NP-051/2012 – normativ privind adaptarea 
clădirilor civile spațiului urban la nevoile indivi-
duale ale persoanelor cu handicap. Construcția își 
propune să dea o identitate vizuală aparte zonei, 
cu respect și grijă față de proprietățile învecinate 
și mediul înconjurător. Infrastructura este de tipul 
fundații continue sub ziduri cu talpă și elevație din 
beton armat, cu secțiunea tălpii de 80×40 cm și 
secțiunea elevației de 185×35 cm”, se arată în do-
cumentele publicate pe SEAP.  

Dotarea căminului din comuna 
Miroslovești costă peste 54.000 de euro  
Administrația publică locală a contractat re-

cent și serviciile privind dotarea căminului cultu-
ral din Miroslovești. Firma Casa Lor Group SRL, 

administrată de Mihai Gabriel Gheorghiu, a primit 
contractul prin încredințare directă. Valoarea 
acestuia este de 269.663,80 lei, fără TVA, aproxi-
mativ 54.198 de euro, fără TVA. Acesta prevede 
furnizarea de scaune, panouri, canapele, dar și 
camere video și calculatoare. 

„Scaun sală de spectacole – 110 buc, panou 
scenă mobilă și module trepte scenă (3 buc) – 12 
buc, birou – 1 buc, scaun birou ergonomic –  2 buc, 
scaun vizitator – 2 buc, canapea vizitator – 1 buc, 
dulap bibliorafturi – 2 buc, cuier birou – 1 buc, 
dulap – 1 buc, birou – 1 buc, vitrină – 1 buc, umerașe 
garderobă – 40 buc, dulap cameră actori – 5 buc, 
bancă cameră actori – 2 buc, masă toaletă și 
oglindă și scaun – 1 buc, dulap – 4 buc, rafturi de-
pozitare – 6 buc, scară acces pod – 1 buc, sistem 
audio – 1 buc, sistem lumini – 1 buc, microfon – 2 
buc, video proiector – 1 buc, cameră video – 1 buc, 
aspirator – 1 buc, calculator – 1 buc, imprimantă 
multifuncțională – 1 buc, cortină – 1 buc, mochetă 
scenă (24 mp) – 1 buc, perdele și draperii – 8 se-
turi”, se arată în detaliile achiziției directe. 

Două firme vor să construiască, în comuna Mi-
roslovești, un centru de consiliere și sprijin pentru 
părinți și copii. Valoarea proiectului depășește 1,9 
milioane de lei, aproximativ 380.000 de euro. 

Alexandra MAISNER

Două firme vor să construiască, în 
comuna Miroslovești, un centru de 
consiliere și sprijin! Proiectul are o 
valoare de peste 380 de mii de euro
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În următoarele luni, CFR va 
efectua lucrări de urgență 
la calea ferată din zona 
stației Socola Triaj.  
Măsura este necesară 
pentru a nu fi oprit  
traficul feroviar complet 

 
CFR a lansat o licitație, în luna 

iulie 2024, pentru consolidarea unui 
tronson de cale ferată pe linia Nico-
lina – Ungheni. Licitația a fost finali-
zată, iar contractul în valoare de 
2.876.158 de lei a fost câștigat de 
firma Daria Const SRL din Satu Mare. 
În cel mai scurt timp, vor începe lu-
crările de reparații și consolidare. 

CFR face lucrări  
de urgență la calea  
ferată de la stația Socola 
Este stabilită proiectarea și re-

facerea sistemului în regim de ur-
gență deoarece există riscul ca 
traficul feroviar să fie oprit complet. 
S-au creat denivelări periculoase 
care ar putea duce la accidente sau 
deraieri ale trenurilor. CFR mai are și 

alte lucrări de modernizare și conso-
lidare a liniilor ferate din zona Mol-
dovei. 

„Tronsonul de cale ferată este 
curpins între km 414+000 și km 
414+500, CL linia 605 Nicolina – Un-
gheni, și este în evidența punctelor 
periculoase datorită faptului că se 
produc frecvent denivelări și dera-
pări ale căii. Expertiza tehnică și 
DALI efectuată pentru tronsonul res-
pectiv, care cuprinde măsurători to-
pometrice și studii geotehnice, 
stabilește starea terasamentului CF 
și modalitatea reparării terasamen-
tului și a sistemului de colectare și 
evacuarea apelor pluviale. Pentru 
asigurarea circulației feroviare în 
condiții de siguranță, datorită evolu-
ției defectelor, sunt necesare pro-
iectarea și execuția în regim de 
urgență a lucrărilor de consolidare a 
terasamentului CF și refacerea sis-
temului de asigurarea scurgerii ape-
lor”, este precizat în caietul de 
sarcini. 

În teren, a fost efectuat și un ra-
port de expertiză pentru a verifica 

starea căii ferate. Inspectorii au 
descoperit mai multe nereguli, în 
special, din cauza umidității cres-
cute a terenului. 

„Din cauza gradului ridicat de 
umiditate a terenului natural, eva-
cuarea gravitațională a apei din te-
rasament se efectuează într-un 
proces foarte lent, ceea ce conduce 
la menținerea unei umidități perma-
nente în corpul terasamentului.  În 
teren, se constată multe traverse de 
lemn putrede sau crăpate longitudi-
nal, fenomene specifice teresamen-
telor cu umiditate mare și portanță 
scăzută”, este specificat în raportul 
de expertiză efectuat. 

Iată care sunt  
reparațiile prevăzute 
Compania a stabilit deja lucrările 

care vor trebui să fie efectuate, iar 
la finalizarea proiectării, muncitorii 
vor interveni pe teren. Sunt pro-
bleme la traversele din lemn și la sis-
temul de scurgere a apelor pluviale. 
CFR are în plan să modernizeze și 
stația din Pașcani. „Lucrările prevă-

zute: decaparea în corpul terasa-
mentului până la cota de minus 1,5 
m, cu asigurarea pentei de 5 la sută 
spre exteriorul terasamnetului, pen-
tru scurgerea eficientă a apelor me-
teorice și asigurarea compactării cu 
vibrocompactorul pe toată supra-
fața terenului de fundare; execuția a 
20 buc drenuri transversale, alcă-
tuite din tuburi de drenaj perforate, 
din PVC, având diametrul interior de 
120 mm, învelit în getextil țesut; 
după realizarea drenurilor transver-
sale, pe suprafața de fundare se aș-
terne un geotextil cu rol de filtrare și 
de separație și peste acesta se va 
realiza umplutura din material gra-
nular, ranforsat cu două straturi de 
geogrile axiale; defrișarea vegetației 
și amenajarea taluzelor; amenajarea 
pe partea stângă a terasamentului, 
a unei platforme cu rol de drum de 
acces”, mai apare în documentație. 

Lucrările de urgență la calea fe-
rată de la gara Socola Triaj vor trebui 
efectuate în următoarele 12 luni, însă 
CFR va opera în continuare trans-
portul feroviar în zonă. 

Petronel ȘTEFAN

CFR efectuează lucrări de urgență pe 
tronsonul de cale ferată de la stația Socola 
Triaj. Investiția ajunge la 570 de mii de euro
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Bâlciul organizat cu ocazia 
Sărbătorilor Iașului 2024, 
motiv de bucurie pentru 
comercianții ambulanți. 
Aceștia au acaparat strada 
Cicoarei, de la Ștrandul 
Municipal, cu tot felul de 
produse, de la mere 
caramelizate și dulciuri 
ținute prin praf, până la 
jucării și chiar bijuterii. 
Bineînțeles, pentru acestea 
nu se oferă bon fiscal 

 
În ceea ce privește mașinuțele și 

aparatele care se învârt amețitor, 
acestea sunt amplasate pe aceeași 
străduță îngustă și neîncăpătoare. 
De asemenea, blochează până și in-
trarea și ieșirea de pe un teren privat 
de tenis, acolo unde se antrenează 
mai mulți copii zilnic. Totuși, îngrijo-
rător este faptul că cei care înca-
sează sume de la 25 și până la 30 de 
lei pentru o cursă de doar 3 minute 
nu țin cont de siguranța ieșenilor. 

Bâlciul organizat cu ocazia 
Sărbătorilor Iașului 2024, 
 o afacere profitabilă 
Reporterii BZI s-au deplasat 

sâmbătă, 12 octombrie 2024, la 
Ștrandul Municipal, unde comercian-
ții ambulanți au ocupat, ca în fiecare 
an, strada Cicoarei. Aceștia au expus 
o varietate de produse, de la dulciuri 
tradiționale, precum merele cara-
melizate, la grătare, jucării, haine și 
bijuterii, toate fiind amplasate în fața 
caselor oamenilor. Deși toate aces-
tea contribuie la atmosfera de bâlci, 
ieșenii au semnalat că majoritatea 
produselor nu vin însoțite de bon fis-
cal, fapt care ridică probleme legate 
de legalitatea vânzărilor. Acest feno-
men nu este nou, dar în 2024 pare să 
fi luat proporții alarmante. 

„Am cumpărat o de vată de zahăr 
și un porumb fiert, dar când am 
cerut bon fiscal, mi-au spus că nu 
au. E inadmisibil, mai ales că prețu-
rile nu sunt deloc mici”, a declarat 
Amalia, o ieșeancă venită la bâlci.  

Înaintând pe strada îngustă și 
aglomerată, plină de bălți, noroi și de 
un fum gros, spre zona aparatelor, o 
altă ieșeancă a afirmat că a fost pă-
călită de unul dintre comercianți. 

„M-a furat la bani. M-a întrebat 
dacă am să îi dau o bancnotă 100 de 
lei, iar când am numărat banii, 
aveam doar 90 de lei. I-am spus, dar 
nu știu cum a făcut și mi-a dat și mai 
puțin, aveam 80 de lei când am co-
borât. Fiind aglomerat, nici nu am 
mai avut cum să mă întorc și să îi 
spun ceva”, a spus Maria, o ieșeancă 
păgubită. 

Calitatea produselor oferite de 
acești comercianți este, de aseme-
nea, pusă sub semnul întrebării. 
Multe dintre dulciuri sunt expuse în 
praf, ceea ce le poate compromite 
prospețimea și siguranța pentru 
consum. În plus, produsele de arti-
zanat sau jucăriile de pe tarabe par, 
în unele cazuri, de o calitate îndoiel-
nică. Totuși, acestea sunt vândute la 
prețuri ridicate, deoarece comer-
cianții profită de entuziasmul ieșe-
nilor care vin însoțiți de copii, și nu 
numai. 

Distracția  
nu vine fără riscuri 
Un alt punct de atracție al bâl-

ciului este zona dedicată distracții-
lor mecanice, precum carusele, 
mașinuțe și alte aparate care aduc 
adrenalina la cote maxime. Aceste 

atracții sunt foarte populare în rân-
dul copiilor și adolescenților, dar și 
în cel al adulților. Totuși, problema 
siguranței este un subiect sensibil, 
mai ales că aparatele sunt susținute 
de cărămizi. Mai mult, în spatele 
unora dintre acestea se aflau pre-
lungitoare aruncate la întâmplare pe 
pământ, la câțiva metri de bălți. 

În același sens, reporterii BZI au 
testat unul dintre aparate, respectiv 
„ciocanul”. Astfel, au sesizat că cen-
turile nu te fac să te simți în sigu-
ranță, deoarece în mod constant ai 
senzația că te desprinzi de scaun. 

Mai mult, după ce au finalizat 
cursa, reporterii BZI și restul ieșeni-
lor au fost asaltați de copiii care stă-
teau la rând pe platformă, și nu 
lângă, cum ar fi fost normal pentru 
siguranța lor. De asemenea, pe pa-
noul de informare este specificat 
faptul că „accesul este interzis co-
piilor sub 12 ani și cu o înălțime mai 
mică de 1,6 metri”. Totuși, niciunul 
dintre comercianți nu a ținut cont de 
aceste reguli, ci doar de sutele de lei 
pe care urmau să îi încaseze. 

Prețul unei curse de doar câteva 
minute, între 25 și 30 de lei, nu re-
flectă neapărat investițiile în sigu-
ranță. Unii părinți și-au exprimat 

îngrijorarea cu privire la starea apa-
ratelor, afirmând că acestea nu par 
întotdeauna bine întreținute sau su-
pravegheate de personal calificat. 

„Am plătit 30 de lei pentru ca fiul 
meu să se dea în carusel, dar am 
fost foarte îngrijorată când am văzut 
că nimeni nu verifică dacă toți copiii 
sunt asigurați corespunzător. Pur și 
simplu, au pornit aparatul și am sim-
țit că neglijează complet măsurile de 
siguranță”, a declarat o mamă îngri-
jorată.  

Mai mult, într-o altă mașinărie 
care se învârte, reporterii BZI, și nu 
numai, au sesizat un copil s-a ridicat 
de pe scaun în timp ce aparatul era 
în funcțiune. Totuși, nimeni nu i-a 
atras atenția, deși exista riscul ca 
acesta să se dezechilibreze și să se 
rănească. Spre bucuria tuturor, nu a 
avut loc niciun incident de acest fel.  

Bâlciul organizat cu ocazia Săr-
bătorilor Iașului 2024, motiv de bu-
curie pentru comercianții ambulanți. 
În lipsa unor reglementări mai 
stricte și a unor controale mai rigu-
roase, experiența de la parcul de dis-
tracții poate deveni una frustrantă, 
mai ales pentru cei care se așteaptă 
la o atmosferă de sărbătoare. 

Andreea STAN

Bâlciul organizat cu ocazia Sărbătorilor Iașului 2024, 
motiv de bucurie pentru comercianții ambulanți, 
pericol pentru cetățeni: „M-a furat la bani”



Peste 12 mii de ieșeni s-au vac-
cinat antigripal până la data de 11 oc-
tombrie 2024. Din totalul de 
persoane imunizate, doar 545 au 
plătit vaccinul gripal integral, restul 
de persoane vaccinate au beneficiat 
de vaccin compensat.  

Peste 12 mii de ieșeni s-au 
vaccinat antigripal până la 
11 octombrie 2024 
Până în data de 11 octombrie 

2024, 12.314 ieșeni s-au vaccinat an-
tigripal. Din totalul de persoane im-
unizate, 11.769 au beneficiat de 
vaccin compensat 100 la sută sau 50 
la sută, iar 545 de persoane au plătit 
prețul întreg al vaccinului antigripal. 

„Conform ultimelor date centra-
lizate, din luna septembrie și până 
astăzi, 11 octombrie 2024, s-au vac-
cinat 12.314 persoane din județul Iași, 
din care 11.769 au beneficiat de vac-

cin antigripal compensat 100% sau 
50%, pe baza rețetelor eliberate de  
medicul de familie sau medicul spe-
cialist, cu care s-au prezentat la far-
maciile aflate în contract cu Casa de 
Asigurări de Sănătate, iar restul de 
545 au beneficiat de vaccin prin 
achiziție proprie, de la aceste farma-

cii”, au transmis reprezentanţii Dire-
cţiei de Sănătate Publică (DSP) Iaşi. 

Menționăm că de vaccinare an-
tigripală compensată 100 la sută be-
neficiază copiii cu vârstă de până la 
18 ani, persoanele peste 65 de ani și 
persoanele cu boli cronice, care au 
peste 45 de ani, precum și gravidele. 
Persoanele cu vârstă cuprinsă între 
45 și 65 de ani pot achiziționa vacci-
nul la un preț compensat de 50 la 
sută. Vaccinul antigripal se află încă 
din luna septembrie, iar pentru a be-
neficia de imunizare, ieșenii trebuie 
să se prezinte la medicul de familie 
pentru prescripție. Persoanele care 
nu beneficiază de vaccin compensat 
îl pot cumpăra din farmacii, prețul 
variind între 65 și 70 de lei. 

Vaccinarea antigripală, cea 
mai eficientă metodă de a 
ne proteja de gripă 
Vaccinul antigripal este cea mai 

eficientă metodă de profilaxie împo-
triva infecției cu virusul gripal. După 
efectuare, acesta activează sistemul 
imun și induce producția de anti-
corpi specifici care oferă protecție 
sezonieră împotriva bolii. Vaccinul 
previne îmbolnăvirea, diminuează 
severitatea și scurtează durata bolii, 
reduce semnificativ spitalizările și 
decesele cauzate de gripă și pneu-
monii, reduce numărul solicitărilor la 
serviciile de ambulanță, al consulta-
țiilor și al vizitelor la domiciliu, al 
concediilor medicale acordate pen-
tru gripă și infecții respiratorii acute, 
precum și utilizarea antibioticelor în 
afecțiunile compatibile cu gripa. 

Gripa este o boală infecțioasă respi-
ratorie sezonieră care se manifestă 
variat. Vaccinarea antigripală este 
cea mai eficientă metodă de preve-
nire a gripei. Aceasta este o infecție 
respiratorie contagioasă, cauzată de 
virusul gripal. Modalitatea de trans-
mitere este pe cale aeriană, prin pi-
căturile de salivă eliminate odată cu 
aerul. Există trei tipuri de virusuri 
gripale: tipul A, care este și cel mai 
agresiv, fiind implicat în epidemii și 
pandemii, tipul B, responsabil de in-
fecțiile locale, și tipul C, care este cel 
mai puțin agresiv. 

Gripa poate avea forme diverse, 
boala poate varia de la forme ușoare 
până la foarte grave, care pot avea o 
evoluție fulminantă și pot duce chiar 
la deces. Cele mai cunoscute sim-
ptome în cazul gripei sunt febra de 
peste 38 de grade Celsius, frisoa-
nele, durerile musculare, articulare 
sau oculare, tusea iritativă, durerile 
de cap, somnolența și starea gene-
rală de rău. Deși sunt asemănătoare, 
gripa este mult mai severă decât o 
simplă răceală care este produsă de 
alte virusuri respiratorii și nu de cel 
gripal. În cazul formelor ușoare, sim-
ptomele dispar după circa 7 zile de 
la debut. Însă, în cele nefericite, 
duce la pneumonie gripală care evo-
luează rapid și se poate ajunge la 
deces, provocând insuficiență res-
piratorie acută. Toate aceste pro-
bleme pot fi evitate prin imunizare, 
iar ieșenii pot achiziționa vaccinul 
antigripal din farmacii. Până în pre-
zent, deja peste 12 mii de ieșeni s-au 
vaccinat antigripal.  

Codruța ȘOROAGĂ
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Peste 12 mii de ieșeni s-au vaccinat 
antigripal până în prezent! Doar 545 au 
plătit, integral, pentru imunizare
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Luni, 14 octombrie 2024, creştinii ortodocşi o 
sărbătoresc pe Sfânta Cuvioasă Parascheva, 
ocrotitoarea Moldovei. Ea este cu atât mai cinstită 
în Moldova, fiind considerată ocrotitoarea regiunii, 
deoarece moaștele sale sunt păstrate la Iași din 
anul 1641. An de an, cu prilejul hramului Cuvioasei 
Parascheva, sute de mii de pelerini din toate col-
țurile țării vin la Iași pentru a se închina la racla 
cu sfintele moaște. 

Cine a fost Sfânta Cuvioasă Parascheva, 
ocrotitoarea Moldovei 
Parascheva s-a născut în secolul al XI-lea, în 

satul Epivat, din Tracia (Istanbulul de astăzi), și a 
îmbrățișat credința creștină de când era încă un 
copil. Se spune că atunci când avea doar 10 ani, 
Parascheva a auzit într-o biserică cuvintele Măn-
tuitorului: „Oricine voiește să vină după Mine, să 
se lepede de sine, să-și ia crucea și să-mi urmeze 
Mie” (Marcu 8, 34). Aceste cuvinte au făcut-o pe 
Parascheva să-și dăruiască hainele săracilor. La 
scurt timp după acest episod, Parascheva a decis 
să se retragă în pustiu, undeva în ținutul Pontului, 
la Mănăstirea Maicii Domnului din Heracleea. Aici 
a petrecut 5 ani, iar apoi a plecat spre Țara Sfântă, 
cu gândul de a-și petrece acolo tot restul vieții. 
Parascheva a viețuit, pentru un timp, într-o mă-
năstire de călugărițe din pustiul Iordanului. Pe 
când avea 25 de ani, într-o noapte, i-a apărut în 
vis un înger care i-a transmis să se întoarcă în lo-
curile natale. În legătură cu acest episod, Sfântul 
Varlaam scrie în Cazania sa: „Să lași pustia și la 
moșia ta să te întorci, că acolo ți se cade să lași 
trupul pământului și să treci din această lume 
către Dumnezeu, pe Care L-ai iubit”. Astfel, din 

Constantinopol a plecat spre Epivat, fără să spună 
cuiva încotro merge și cine este. Odată ajunsă pe 
tărâmurile natale, și-a dat sufletul. Trupul său a 
fost îngropat fără să se știe a cui este. Peste ani, 
tradiția spune că un marinar a murit pe o corabie, 
trupul său fiind mai apoi aruncat în mare. A fost 
însă purtat la țărm și descoperit de un sihastru 
care i-a rugat pe niște creștini să-l înmormânteze 
după rânduială. Când acei creștini au săpat 
groapa, au dat însă peste trupul Sfintei Paras-
cheva, care nu era putrezit și era înmiresmat. Cu 
toate acestea, lângă trupul său l-au pus și pe cel 
al marinarului. În noaptea următoare, în visul 
unuia dintre cei care au săpat groapa, i-a apărut 
o împărăteasă care era înconjurată de îngeri. Unul 
dintre îngeri i-a mustrat pe creștini pentru că nu 
a scos din pământ trupul Paraschevei și i-a po-
runcit să-l ia și să-l așeze la loc de cinste. Creștinii 
au înțeles că este vorba de un semn dumnezeiesc, 
așa că au așezat trupul Sfintei Parascheva în Bi-
serica Sfinții Apostoli din Kallicrateia. De îndată, 
în zonă au început să aibă loc vindecări minunate. 
Și la Iași, unde sunt acum păstrate moaștele Sfin-
tei Cuvioase Parascheva, au fost săvârșite nume-
roase minuni.  În 1950, o tânără bolnavă de 
leucemie s-a vindecat în chip miraculos, după ce 
întreaga familie s-a rugat timp de 2 luni, cu evla-
vie, la Sfânta Parascheva. 

Cum au ajuns moaștele  
Sfintei Parascheva la Iași  
În data de 14 octombrie 1238, moaștele Sfintei 

Parascheva au fost mutate la Târnovo, fiind așe-
zate în biserica cu hramul Maicii Domnului. Au 
rămas aici până în anul 1393, când Bulgaria a fost 

cucerită de turci, iar lăcașurile de cult creștine au 
fost transformate în moschei.  

Atunci, moaștele au fost mutate la Vidin, unde 
au rămas pentru 5 ani. În anul 1396, după bătălia 
de la Nicopole, moaștele Sfintei Parascheva au 
ajuns la Belgrad. În 1521, când sultanul Suleiman 
Magnificul a cucerit Belgradul, moaștele au fost 
mutate la Constantinopol și au fost așezate în Bi-
serica Panmakaristos, sediul de atunci al Patriar-
hiei Ecumenice. După transformarea acestei 
biserici în moschee, moaștele au fost mutate în 
mai multe biserici: Vlaherne (1586), Sfântul Dumi-
tru de la Xiloporta (1597) și Sfântul Gheorghe din 
Fanar – noul sediu al Patriarhiei Ecumenice (1601). 
Moaștele Sfintei Parascheva au ajuns la Iași dato-
rită domnitorului Vasile Lupu. În timpul ctitoriei 
Bisericii Sfinții Trei Ierarhi, domnitorul a făcut de-
mersurile necesare la Patriarhia din Constantino-
pol, ca moaștele Sfintei Parascheva să fie 
strămutate la Iași. Pentru aceasta a fost necesar 
să plătească toate datoriile Patriarhiei Ecume-
nice, și astfel, patriarhul Partenie I și membrii Si-
nodului au hotărât să-i ofere, drept recunoștință, 
moaștele Cuvioasei Parascheva. Moaștele Cuvioa-
sei Parascheva au fost aduse în Moldova de dom-
nitorul Vasile Lupu și așezate, pe 14 octombrie 
1641, în Mânăstirea Sfinții Trei Ierarhi. În anul 1887, 
moaștele Sfintei Cuvioase Parascheva au fost 
mutate în Catedrala Mitropolitană din Iași. Astfel, 
an de an, cu prilejul hramului Cuvioasei Paras-
cheva, ocrotitoarea Moldovei, sute de mii de pe-
lerini din toate colțurile țării vin la Iași pentru a se 
închina la racla cu sfintele moaște. 

Codruța ȘOROAGĂ

Creștinii ortodocşi o sărbătoresc astăzi pe Sfânta 
Cuvioasă Parascheva, ocrotitoarea Moldovei! Sute de 
mii de pelerini s-au închinat la racla cu sfintele moaște
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Sute de pelerini care vin la 
Iași pentru a se închina la 
moaștele Sfintei 
Parascheva își petrec 
nopțile în Gara din Iași, 
găsindu-și adăpost pe 
băncile reci și pe podele. 
Credința și speranța îi ajută 
să îndure disconfortul  
și frigul în drumul lor  
spre catedrală  

 
Pelerinajul de Sfânta Parascheva 

este una dintre cele mai mari mani-
festări religioase din România, atră-
gând anual zeci de mii de oameni. 
Pentru cei care vin din depărtări, că-
lătoria poate fi una lungă și obosi-
toare, iar mulți dintre aceștia ajung 
să își petreacă nopțile în Gara din 
Iași. Deși orașul oferă multiple op-
țiuni de cazare, pentru pelerinii cu 
resurse limitate, gara devine un re-
fugiu temporar, un loc unde își pot 
odihni trupul și sufletul înainte de a 
se ruga la moaștele sfintei. 

Pelerinii veniți  
să se închine la racla  
Sfintei Cuvioase Parascheva 
dorm în Gara din Iași 
În Gara din Iași, nopțile de pele-

rinaj sunt pline de tensiune și spe-
ranță. Băncile de metal, reci, sunt 
ocupate de oameni obosiți, cu haine 
groase trase peste umeri și sacoșe 
înghesuite la picioare. Mulți își așază 
capetele pe rucsacuri, încercând să 
adoarmă pentru câteva ore, în timp 
ce alții stau de veghe, murmurând 
rugăciuni sau privind în gol, pierduți 
în gânduri. Pe podeaua gării, într-un 
colț mai ferit, un grup de pelerini și-
au întins pături și par să-și fi creat 
un mic refugiu. Din când în când, ci-
neva își mai aranjează perna impro-
vizată, iar susurul liniștit al 
rugăciunilor aduce un calm neaștep-
tat în agitația constantă din gară. 
Neonul de deasupra lor luminează 
palid, dar acea lumină rece nu poate 
încălzi sufletele care își caută liniș-
tea. 

„Nu avem unde altundeva să 
mergem. Ne-am obișnuit să dormim 
aici, pe bănci sau direct pe jos. E 
greu, dar rugăciunile ne țin puter-

nici”, spune Adriana, o femeie de 45 
de ani din Bacău. 

Fiecare colț al gării pare să as-
cundă câte un mic univers personal. 
O femeie în vârstă își strânge mai 
aproape sacul de dormit, uitându-se 
pe fereastră către peronul întune-
cat. Din când în când, un tren intră 
zgomotos în gară, dar nimeni nu 
pare deranjat. Oamenii care dorm 
aici au învățat să se izoleze de zgo-
mot, ca și cum și-ar fi creat propriul 
loc de liniște în mijlocul haosului. 
Aerul este greu, amestecat cu miros 
de cafea ieftină și fum de țigară, dar 
nimeni nu se plânge. E o atmosferă 
de tăcere încărcată, o liniște care 
doar așteaptă să fie spartă de pri-
mele raze ale dimineții și de spe-
ranța unui loc mai aproape de 
catedrală. 

„Nu e ușor să dormi aici, dar ce 
să facem? Sfânta Parascheva ne-a 
ajutat de atâtea ori. Suntem aici 
pentru ea. Vom merge la catedrală 
mâine și asta e tot ce contează”, 
spune Costel, un bărbat care a venit 
cu întreaga familie din Galați. 

Lumina slabă a neoanelor, 
amestecată cu zgomotul constant al 
trenurilor, creează o atmosferă 
aproape ireală. În jurul lor, lumea 
gării continuă să se miște: trecători 
grăbiți, vânzători ambulanți și câțiva 
polițiști care patrulează încet, fără 
să deranjeze pe nimeni. E ca un tea-
tru de umbre, în care fiecare pelerin 
joacă propriul său rol, așteptând 

răbdător zorii. Atmosfera din gară 
este una aparte. Zeci de pelerini se 
adună în tăcere, unii cu gândurile 
pierdute în rugăciuni, alții învăluți în 
conversații liniștite. 

Pelerinajul Sfintei Cuvioase 
este cea mai mare 
sărbătoare  
din întreaga țară 
În fiecare an, în luna octombrie, 

orașul Iași devine un centru de spi-
ritualitate pentru toți cei care vin să 
se închine la Moaștele Sfintei Paras-
cheva. Considerată ocrotitoarea 
Moldovei, Sfânta Parascheva este 
prăznuită pe 14 octombrie, zi care 
atrage zeci de mii de credincioși din 
toate colțurile României, dar și din 
afara țării. Pentru mulți dintre aceș-
tia, pelerinajul este mai mult decât 
un simplu act de credință, este o tra-
diție de familie. 

„Vin la Iași de peste 20 de ani, 
împreună cu familia. Este un drum 
lung, dar în fiecare an reușim să 
ajungem aici, la Moaște. Pentru noi, 
Sfânta Parascheva este un sprijin de 
nădejde în toate greutățile”, poves-
tește Elena, o pelerină din Maramu-
reș. 

Pelerinajul începe cu mult în-
ainte de ziua sărbătorii propriu-zise. 
Oamenii pornesc în călătorii de la 
sute de kilometri distanță, căutând 
nu doar alinare sufletească, ci și 
speranța că rugăciunile lor vor fi as-
cultate. În jurul Catedralei Mitropoli-

tane din Iași, atmosfera este una de 
smerenie și rugăciune, iar coada la 
raclă poate dura chiar și 24 de ore. 

Timp de câteva zile, orașul de-
vine un loc de pelerinaj și rugăciune, 
transformându-se într-un adevărat 
centru spiritual. Credincioșii vin cu 
speranță și smerenie, dorind să se 
închine la racla cu Moaștele Sfintei 
cunoscute pentru ajutorul oferit 
celor în nevoie. 

Anul acesta, pentru prima dată, 
Mitropolia Moldovei expune o copie 
după cheia bisericii unde s-au aflat 
moaștele Sfintei Parascheva, o re-
licvă rară care aduce un simbolism 
aparte pelerinajului. Această expo-
ziție dedicată Sfintei Parascheva a 
fost inaugurată în sala Sinaxar a Mu-
zeului Mitropoliei, oferind o perspec-
tivă istorică și spirituală asupra vieții 
și moștenirii sale. Expoziția va ră-
mâne deschisă până în luna decem-
brie, oferind astfel șansa tuturor 
credincioșilor care nu reușesc să o 
vadă în timpul hramului să o viziteze 
ulterior. 

Pelerinii care dorm în Gara din 
Iași nu își găsesc odihna pe bănci 
sau pe podelele reci, ci în credința 
lor. Pentru ei, fiecare noapte petre-
cută aici este doar o altă etapă pe 
drumul către rugăciune. Deși încon-
jurați de zgomot, de agitația trenu-
rilor și de oamenii care vin și pleacă, 
sufletele lor sunt calmate de spe-
ranța că vor ajunge să se închine la 
Sfânta Cuvioasă Parascheva. 

Iulia MARIA

Pelerinii veniți să se închine la Sfânta 
Cuvioasă Parascheva dorm în Gara din Iași
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Luni, 14 octombrie 2024, cu prilejul hramului 
Sfintei Cuvioase Parascheva, la Iaşi, va avea loc 
cea mai mare slujbă în aer liber, la care vor parti-
cipa sute de mii de pelerini din toată ţara. Sfânta 
Liturghie va începe la ora 9:30 și va fi celebrată 
pe un podium amplasat la limita cu Pietonalul Şte-
fan cel Mare şi Sfânt, în dreptul altarului Catedralei 
Mitropolitane. 

În ziua hramului Sfintei Parascheva,  
la Iași, are loc cea mai mare  
slujbă în aer liber 
În acest an, pelerinajul la Sfânta Cuvioasă Pa-

rascheva a debutat în dimineaţa de 8 octombrie, 
când racla cu sfintele moaşte a fost scoasă din 
Catedrala Mitropolitană, în procesiune, iar apoi 
aşezată, spre închinare, într-un baldachin situat 
în curtea Mitropoliei. În acest an, alături de moaș-
tele Sfintei Cuvioase Parascheva, credincioșii ve-
niți în pelerinaj la Iași se vor putea ruga și la 
moaștele Sfântului Mare Mucenic și Tămăduitor 
Pantelimon. Acestea au ajuns la Iași de la Mănăs-
tirea „Sfântul Pavel” din Muntele Athos, în seara de 
9 octombrie 2024. În acest an s-a decis aducerea 
la Iași a acestor sfinte moaște, deoarece 2024 a 
fost proclamat drept „Anul omagial al pastorației 
și îngrijirii bolnavilor” și „Anul comemorativ al Sfin-
ților tămăduitori fără de arginți”. Duminică, 13 oc-
tombrie 2024, ora 15:00, peste 157 de mii de 
pelerini au reușit să se închine la moaștele Sfintei 
Cuvioase Parascheva, în timp ce 50 de mii de per-
soane se aflau încă la rând. Timpul de așteptare 
este de peste 15 ore. Cei mai mulți pelerini sunt 
așteptați la Iași, în ziua de 14 octombrie, în ziua 
Hramului Sfintei Cuvioase Parascheva. În ziua 
hramului, între orele 7:00-9:00, în Catedrala Mi-

tropolitană vor avea loc Miezonoptica, Acatistul 
Sfintei Cuvioase Parascheva, Ceasurile și Slavo-
slovia Mare. Sfânta Liturghie se va săvârși între 
orele 9:30-11:30, pe podiumul amplasat la limita 
cu Pietonalul Ştefan cel Mare şi Sfânt, în dreptul 
altarului Catedralei Mitropolitane. Răspunsurile 
vor fi date de corul Operei Naționale Române din 
Iași. Între orele 16:00-16:30, în Catedrala Mitropo-
litană, creștinii vor putea lua parte la Paraclisul 
Sfintei Cuvioase Parascheva. Urmând ca între 
orele 19:00-23:00 să se săvârșească Slujba de Pri-
veghere – Vecernia, Litia și Utrenia Sfântului Ie-
rarh Iosif cel Milostiv. În acest an, pelerinajul la 
Sfânta Parascheva se va încheia în data de 15 oc-
tombrie.  

Pelerinajul de la Iași,  
prilej de credință și lumină spirituală 
pentru sute de mii de credincioși 
Mitropolitul Moldovei și Bucovinei, IPS Teofan, 

a transmis un mesaj de încurajare și binecuvân-
tare pentru toți cei care au pornit în această că-
lătorie de credință. El a subliniat că pelerinajul 
reprezintă o mărturie vie a setei de Dumnezeu și 
a credinței profunde care încă dăinuie în inimile 
oamenilor.  

„Cu mila Domnului, cu iubirea Sa infinită pen-
tru oameni şi pentru lume, pelerinajul Sf. Paras-
cheva de la Iaşi a început şi anul acesta. Creştini 
din toate colţurile ţării, din ţările învecinate, se în-
dreaptă spre Iaşi. Se îndreaptă spre Iaşi pentru a 
zăbovi o clipă în fața Sfintelor Moaşte ale Sf. Cu-
vioase Parascheva, cea mult folositoare şi, în cu-
rând, în fata Sfintelor Moaşte ale Sf. Mare Mucenic 
Pantelimon, tămăduitorul de boli. Văzându-i, ad-
mirându-i, constatăm prin intermediul pelerinilor 

cât de multă credinţă au în inima lor unii oameni. 
Constatăm câtă foame de Dumnezeu există la noi 
şi în lume. Câtă sete de absolut defineşte viaţa 
unora dintre noi. Pelerinii constituie o lumină 
strălucitoare şi cu cât mai multă lumină în ei, cu 
atât mai multă lumină în noi şi mai puţin întuneric 
în viaţă şi în lume. Lumina din viaţa pelerinilor se 
arată în atitudinea lor smerită, în spiritul de jertfă, 
în curajul mărturisitor. 

Prin atitudinea lor, prin demersul lor, pelerinii 
ne arată că există încă oameni care-şi asuma res-
ponsabilitatea de a gândi, de a decide şi de a acţ-
iona în sensul botezului în care au fost botezaţi, 
în sensul credinţei pe care o mărturisesc. Aceasta 
arată că orice rugăciune, cuvânt al Crezului, orice 
însemnare cu semnul Sf. Cruci se cuvine să de-
vină viaţa, adică acţiune şi atitudine în conformi-
tate cu cuvintele mărturisite şi gesturile împlinite. 
Altfel, după cum mărturiseşte un părinte contem-
poran, suntem doar admiratori sau spectatori ai 
lui Hristos, nu prelungire a prezenţei Sale în lume. 
Dumnezeu, prin rugăciunile Sf. Parascheva, Sf. 
Mucenic Pantelimon, să însoţească paşii pelerini-
lor până la Iaşi, să binecuvânteze prezenţa lor în 
fata Sf. Moaşte şi întoarcerea lor acasă cu bine, 
întăriţi duhovniceşte, mărturisind şi altora cât de 
bun şi dulce este Domnul arătat şi trăit prin sfinţii 
Săi. Să avem parte de rugăciunile Sf. Parascheva 
şi Mucenicului Sf. Pantelimon pentru noi şi pentru 
binele lumii”, a transmis IPS Teofan, Mitropolitul 
Moldovei și Bucovinei. 

Cu prilejul hramului Sfintei Parascheva, la Iaşi, 
are loc cea mai mare slujbă în aer liber, iar zeci de 
mii de credincioși se vor ruga împreună.  

Codruța ȘOROAGĂ

Cu prilejul hramului Sfintei Parascheva, la Iaşi,  
are loc cea mai mare slujbă în aer liber! Sute de mii de 
pelerini din toată ţara vor participa la Sfânta Liturghie
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Se țes tot felul de variante 
în cazul vânătorului mort la 
Popești. Din câte se pare, 
acesta a fost împușcat 
într-un autoturism, apoi 
cărat în portbagaj. Polițiștii 
fac cercetări în acest caz și 
urmează să stabilească 
cum s-au petrecut lucrurile 

 
Valentin T, a omorât un om vineri 

seara, la Popești. T. participa la o vâ-
nătoare organizată, din câte se pare, 
la vulpe. În jurul orei 20:50, un apel 
la numărul unic de urgențe – 112 avea 
să anunțe că o persoană este incon-
știentă, după ce a fost împușcată cu 
o armă de vânătoare. Din acel mo-
ment, lucrurile se complică. Așa-
zisul accident de vânătoare s-a 
produs la Hărpășești, într-o zonă 
greu accesibilă. Pentru ca victima să 
ajungă în cel mai scurt timp la echi-
pajul medical care se deplasa să-i 
acorde primul ajutor, a fost pusă în 
portbagajul unui autoturism de 
teren. Ca de fiecare dată, acciden-

tele petrecute la vânătoare sunt ți-
nute cât se poate de mult la secret. 
Autoritățile refuză să ofere prea 
multe detalii, lăsând totul interpre-
tabil. 

Multe variante în cazul 
vânătorului mort la Popești 
Zvonurile sunt multe. Unele voci 

spun că Valentin T. ar fi folosit un 
dispozitiv de ochire, pe timp de 
noapte, cu termoviziune și l-ar fi 
confundat pe Dumitru Lamban cu 
vânatul, iar alte voci spun că arma lui 
T. s-ar fi descărcat accidental în ma-
șină. Medicii de la SMURD au confir-
mat faptul că Lamban a fost 
împușcat de la o distanță mică, cu 
un glonț care i-a străpuns pieptul și 
a ieșit prin spate. Vânătorul nu a 
avut, practic, nicio șansă. Degeaba 
s-a încercat resuscitarea lui, după 
45 de minute, a murit. Polițiștii au 
deschis un dosar penal și trebuie să 
afle ce s-a întâmplat. Aceștia au 
precizat faptul că atât Lamban, cât 
și T. erau vânători cu drepturi de-
pline și aveau autorizație de vână-

toare la vulpe. Reporterii BZI au dis-
cutat cu mai mulți vânători, legat de 
accidentul petrecut la Popești. „Este 
un pic dubios ce s-a întâmplat acolo. 
Din păcate, cei care fac ancheta tre-
buie să ia de bun ce spun cei care au 
fost acolo și sunt în viață. O anchetă 
de acest gen durează. Este clar că 
undeva s-a greșit și s-a încălcat 
legea. Vânătoarea trebuie să se des-
fășoare în condiții depline de sigu-
ranță. Nu poți să te joci cu armele 
cum fac copiii prin parcuri, cu puști 
de jucărie. Orice moment de neaten-
ție poate duce la o tragedie. Dacă 
este adevărat ce se aude și că băr-
batul ar fi fost împușcat în mașină, 
este clar că cel care a tras este vi-
novat”, a declarat unul dintre aceș-
tia. 

Continuă ancheta 
polițiștilor în acest caz 
Polițiștii continuă ancheta în 

acest caz. „La data de 11 octombrie 
a.c., ora 20:50, Inspectoratul de Po-
liție Județean Iași a fost sesizat prin 
apel 112, cu privire la faptul că un 

bărbat ar fi fost împușcat cu o armă 
de vânătoare. Polițiștii s-au deplasat 
de urgență la fața locului, iar din pri-
mele cercetări a rezultat faptul că un 
bărbat în vârstă de 45 ani, în timp ce 
se afla la o partidă de vânătoare 
legal autorizată pe raza comunei Po-
pești, județul Iași, ar fi împușcat ac-
cidental un bărbat în vârstă de 53 
ani, care participa la vânătoare, re-
zultând decesul acestuia.  În urma 
verificărilor efectuate, s-a stabilit 
faptul că cei doi erau deținători legal 
de arme și muniții letale de vână-
toare și membri vânători cu drepturi 
depline. De asemenea, în urma veri-
ficărilor efectuate a rezultat faptul 
că activitatea de vânătoare s-a des-
fășurat în baza unei autorizații co-
lective, la specia vulpe. În cauză, se 
efectuează cercetări sub aspectul 
săvârșirii infracțiunii de ucidere din 
culpă”, au declarat reprezentanții In-
spectoratului de Poliție Județean 
(IPJ) Iași. Rămâne de văzut ce se va 
întâmpla în cazul vânătorului mort la 
Popești. 

Lucian SAVA

Dubios: vânătorul mort la Popești ar fi 
fost împușcat în mașină, apoi cărat în 
portbagaj până la echipajul SMURD
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Fenomenul inteligenței artificiale (IA) ia am-
ploare pe zi ce trece. Deși poate fi utilă în anumite 
domenii, există și efecte negative care pot afecta 
populația. Prof. univ. dr. ing. Nicolae Hurduc, in-
giner chimist, cercetător în cadrul Universității 
Tehnice „Gheorghe Asachi” din Iași (TUIASI) și fost 
ministru al Cercetării și Inovării, vorbește despre 
pericolele inteligenței artificiale.  

Despre pericolele  
inteligenței artificiale  
În ultimii ani, inteligența artificială s-a dezvol-

tat într-un mod neașteptat. Noua tehnologie imită 
inteligența umană pentru a efectua anumite sar-
cini, fiind utilă, însă, în același timp, și periculoasă 
pentru oameni, afectând în timp sistemul de gân-
dire.  

Prof. univ. dr. ing. Nicolae Hurduc, inginer chi-
mist, cercetător în cadrul TUIASI și fost ministru 
al Cercetării și Inovării, vorbește despre efectele 
negative ale IA.  

„Implicațiile inteligenței artificiale mult mai 
grave sunt în formarea sistemului de gândire. 
Faptul că inteligența artificială livrează foarte 
ușor niște informații, fără să livreze și mecanis-
mele ce stau în spatele informației, fac ca siste-
mul nostru de gândire să se modifice. O lenevire 
a creierului, creierul începe să aștepte, să i se dea 
de-a gata niște lucruri pe care le-ar putea face 
singur. În aceste condiții, diferitele grupuri de ne-
uroni care au fost specializați în momentul în care 
noi ne-am format sistemul de gândire, acele gru-

puri de neuroni nu se mai formează deloc. Nici 
măcar operațiile matematice nu le mai face ni-
meni, asta nu este în favoarea oamenilor. Dacă îi 
spun unui tânăr să facă 2 ori 3, imediat scoate cal-
culatorul pentru calcul”, declară prof. univ. dr. ing. 
Nicolae Hurduc. 

Inteligența artificială este folosită din ce în ce 
mai des în anumite domenii, precum IT, inginerie, 
medicină sau chiar educație.  

În anul 1997, Garry Kimovich Kasparov, cam-
pion mondial la șah, a fost învins de un supercom-
puter fabricat de compania IBM – „Deep Blue” – 
fabricat exclusiv pentru acest sport al minții. Su-
percomputerul era capabil să redea pe tabla de 
șah o medie 200.000.000 de poziții pe secundă, 
iar Kasparov doar 3. „Deep Blue” cântărea 1,4 tone 
şi era unul dintre cele mai performante calcula-
toare ale vremii. 

„Anumite părți din inginerie ar putea fi înlo-
cuite de inteligența artificială, pentru că inteli-
gența artificială utilizează un mod de gândire 
secvențial. Din acest motiv, IA poate bate oamenii 
la șah, cred că cel mai bun campion de șah putea 
gândi 7 mișcări pe secundă, în timp ce un compu-
ter poate ajunge până la 200.000 de mutări pe se-
cundă. Acesta este motivul pentru care AI-ul, pe 
unele domenii, ar putea înlocui, dar omul nu va de-
veni indispensabil. De exemplu, în medicină sunt 
programe de AI de diagnosticare care dau niște 
precizii foarte bune. Pentru că în baza de date are 
sute de mii de cazuri, un computer îți poate da un 
diagnostic poate mai exact decât un medic, dar 
fără să înțeleagă ce este în spate. El nu știe cum 

funcționează organismul uman, nu știe anatomie, 
deci nu poate fi înlocuit omul, dar un ajutor va 
putea să îl dea. În inginerie, mai puțin, pentru că 
inginerul trebuie să fie creativ. Creativitatea în-
seamnă un alt timp de gândire și decomandata IA 
nu poate crea, ea poate pune la un loc niște lucruri 
făcute deja”, mai spune prof. univ. dr. ing. Nicolae 
Hurduc.  

La Iași,  
ar putea ajunge un calculator cuantic 
În Iași ar putea ajunge un calculator cuantic, 

care este un tip de calculator ce utilizează pro-
prietățile mecanicii cuantice pentru a efectua cal-
cule.  

„La Iași, se preconizează să fie adus un com-
puter cuantic, sunt 7 în lume și aici va veni al 8-
lea. Eu, când am auzit, aproape că nu mi-a venit 
să cred. Va fi un pas important dacă se finalizează 
acest proiect, dar văd că deja se fac pași în 
această direcție. Un calculator cuantic are capa-
citatea de calcul și o viteză mult mai mare decât 
un calculator normal, doar că lucrează la tempe-
raturi foarte scăzute. Părerea mea este că fiecare 
neuron este un mic computer, de aceea capaci-
tățile creierului uman nu pot fi înlocuite foarte re-
pede de IA, din fericire pentru noi”, mai spune 
prof. univ. dr. ing. Nicolae Hurduc. 

Deși inteligența artificială poate fi utilă, sunt 
și niște efecte negative care ar putea afecta oa-
menii. Informația fiind livrată mult mai ușor, s-ar 
putea produce o lenevire a creierului. 

Ștefana ȘOVEA

Profesorul Nicolae Hurduc, fost ministru al 
Cercetării și Inovării, vorbește despre pericolele 
inteligenței artificiale: „O lenevire a creierului”
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Petrică Baicu, tânărul de 24 de ani dispărut în 
urmă cu 2 luni, în Germania, a fost găsit de familie 
vineri, 11 octombrie 2024. Elena Baicu, mama tâ-
nărului, a povestit că aceasta și-a pierdut actele 
și telefonul mobil, iar în tot acest timp a trăit pe 
străzi.  

Petrică Baicu,  
tânărul dispărut în urmă cu 2 luni,  
în Germania, a fost găsit de familie:  
„Nu vreau să-l mai las de unul singur” 
Elena Baicu, mama lui Petrică Baicu, tânărul 

de 24 de ani dispărut în urmă cu 2 luni, în Germa-
nia, acolo unde se afla la muncă, a mărturisit că 
s-a gândit la tot ce este mai rău. În tot acest timp 
cât fiul său era de negăsit, Elena Baicu a povestit 
că s-a rugat foarte mult, iar în final a reușit să ia 
legătura cu tânărul.  

„Vineri (n.r. – 11 octombrie 2024) vorbeam cu 
cineva la telefon și am văzut că s-a conectat. Așa 
am luat legătura cu el. Astea două luni, el a stat 
pe străzi, nu a avut nici acte, nici telefon. Acum a 
mers sora lui și l-a luat la ea, în Danemarca. Când 

am vorbit prima dată cu el la telefon, m-a bufnit 
plânsul, vă dați seama că m-am gândit la ce este 
mai rău. Noi vorbeam zilnic şi dintr-odată nu am 
mai știut nimic de el. Mă bucur mult că mi-am 
găsit puișorul, m-am rugat mult pentru el, și la 
Sfânta Parascheva, așa cum ar face orice mamă. 
Are el 24 de ani, dar tot copil este. Nu vreau să-l 
mai las de unul singur. Au fost două luni în care 
adormeam plângând și mă trezeam la fel”, a de-
clarat Elena Baicu. 

Familia lui Petrică Baicu  
a trăit două luni de coşmar  
Petrică Baicu era plecat la muncă, în străină-

tate, din luna ianuarie 2024.  Tânărul a luat, ultima 
dată, legătura cu familia în data de 17 august 2024, 
când s-a plâns că nu mai poate rezista la muncă 
și a anunțat-o pe sora sa că și-a cumpărat bilet 
de avion pentru a se întoarce acasă. De atunci, ni-
meni nu a mai știut nimic de el. 

„El a plecat la muncă în Germania, în ianuarie 
2024, și s-a angajat la un restaurant chinezesc. El 
s-a dus ca bucătar, dar a ajuns să spele vasele, nu 

să lucreze la bucătărie. El are diplomă de bucătar, 
dar la restaurantul ăsta nu aveau nevoie de bucă-
tar. Nu știu exact cât a lucrat aici, dar știu că a 
plecat deoarece patronii nu erau serioși, nu îi dă-
deau banii la timp, iar colegii erau rasiști. După 
aceasta, el s-a mutat la un depozit din Hanover. 
Noi vorbeam zilnic cu el, nu exista zi să nu sune și 
să nu vorbească cu nepotul lui, pentru că ține 
foarte mult la el. Pe 15 august, a luat salariul, pe 
16, i-a trimis niște bani surorii noastre mai mici și 
i-a spus că vrea să vină acasă, că nu mai poate, 
nu mai rezistă să stea în locul ăla. Și-a luat bilet 
să vină acasă, doar că pe 17 august m-a sunat și 
mi-a spus că a pierdut biletul de avion. Asta a fost 
ultima discuție. L-am sunat peste tot, și pe 
număr, și pe Messenger, pe Instagram, efectiv, 
peste tot”, a declarat Ioana, sora lui Petrică Baicu. 

Multe persoane sunt date dispărute de ani în-
tregi, un exemplu este și Ionela, o tânără din Iași, 
care a dispărut fără urmă, acum 17 ani. Din feri-
cire, Petrică Baicu, tânărul dispărut în urmă cu 2 
luni, în Germania, a fost găsit de familie, iar acum 
este în siguranţă. 

Codruța ȘOROAGĂ

Petrică Baicu, tânărul de 24 de ani dispărut în 
urmă cu 2 luni, în Germania, a fost găsit de 
familie! Mama lui face dezvăluiri dureroase:  
„A stat pe străzi, m-am gândit la ce este mai rău” 
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de 

păsari din Podu-Iloaiei, Județul Iași. 

Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 

ne contactați la numărul de telefon: 

0232.222.111

ANUNȚURI<7 luni, 14 octombrie ANUNȚURI
DIVERSE 

Numita, Holban Elena Carmen, 
titulară a A.C. 
Nr.595/24/10/2022, emisă de 
Primăria Municipiului Iași, în 
scopul „Construire locuință 
individuală și împrejmuire pe 
teren proprietate” anunț 
începerea lucrărilor autorizate 
începând cu data de 
21.10.2024. 

 

MEDIU 

SC Bella Licca International 
SRL, beneficiară a lucrării 
întocmire PUZ - Construire 

hala de depozitare, situată în 
Soseaua Iasi - Tomesti, 
municipiul Iași, județul Iași, NC 
172715  anunță publicul 
interesat asupra deciziei etapei 
de încadrare – proiectul de 
plan/program nu are efecte 
semnificative asupra mediului, 
nu necesită evaluare de mediu, 
urmând a fi supus procedurii 
de adoptare fără aviz de 
mediu. Observațiile publicului 
cu privire la decizia etapei de 
încadrare se primesc la sediul 
APM Iasi– str. Calea 
Chișinăului nr. 43, în zilele de 
luni-joi (orele 8.00- 16.30) și 
vineri(orele 8.00- 14.00), în 
termen de 10 zile 
calendaristice.

CONDOLEANȚE †Cu adâncă tristețe, colectivul Tribunalului 
Militar Iași anunță trecerea la cele veșnice a 
domnului judecător Condrea Dan, colonel 

magistrat (r.) și fost președinte al Tribunalului 
Militar Iași. 

Profund marcați de plecarea dintre noi a 
domnului judecător Condrea Dan, ne este greu 

să vorbim la trecut despre domnia sa, o 
persoană puternică, echilibrată, un 

profesionist al dreptului, un exemplu de 
omenie și care a prețuit întreaga viață cinstea, 

demnitatea, onoarea și corectitudinea. A 
absolvit Școala Militară „Nicolae Bălcescu” 

Sibiu în anul 1981 și Facultatea de Drept din 
cadrul Universității „Al. I. Cuza” Iași în anul 

1988 și a urmat studii postuniversitare. 
Domnul judecător și-a exercitat profesia cu 

înaltă măiestrie pe întreaga perioadă a anilor 
1991-2022 și a îndeplinit cu deosebită 

pricepere și dedicare funcții de conducere ale 
instanței, fiind președintele Tribunalului 

Militar Iași în perioada anilor 2008-2022 și 
vicepreședinte între anii 2003-2007. Eforturile 

susținute ale domnului președinte au fost 
încununate de reușita obținerii unui nou sediu 
pentru Tribunalul Militar Iași. Am cunoscut în 

persoana domniei sale un om calm și 
organizat, un model de profesionalism și de 

dedicare pentru justiția militară. Cu toții îl vom 
păstra mereu în sufletele noastre, sensibilizați 
fiind de blândețea și înțelepciunea dumnealui. 

Colectivul Tribunalului Militar Iași transmite 
condoleanțe familiei îndoliate. Slujba de 
înmormântare va avea loc duminică, 13 

octombrie 2024, ora 12.00, la Biserica 
Cimitirului „Buna Vestire” din mun. Iași, jud. 
Iași. Să îi fie țărâna ușoară și Dumnezeu să-l 

odihnească în pace și lumină! 
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Detalii și program complet: filit-iasi.ro
ORGANIZAT DE

,

PROIECT CULTURAL FINANŢAT DE
MINISTERUL CULTURII
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ANUNT  
 C.T.P. Iaşi organizează selectie în vederea ocupării posturilor vacante 

de impiegat auto (dispeceri capăt linie) și vânzători bilete, prin urmă-
toarea procedură de evaluare:   

etapa I – selecţia dosarelor înregistrate până în data 23 octombrie 
2024, orele 14.00, la Registratura SCTP din str. Silvestru nr.5; 

etapa a II a – testarea profesională pe baza bibliografiei afişate, la data 
de 24 octombrie 2024, orele 09.00, pentru candidaţii admişi după prima 
etapă (probă eliminatorie, minim 5 pct. din 10); 

etapa a III a -interviul pentru candidaţii admişi după primele două 
etape. 

Condiţiile  de participare la selecţie sunt: 
10 clase; 
apt medical și psihologic; 
constituire garanție materială. 
Criteriile de selecţie sunt:  
experienţă şi cunoştinţe specifice activităţii ; 
abilităţi de organizare a activităţii; 
responsabilităţi asumate, perseverenţă, pragmatism; 
corectitudine, onestitate, cinste;  
punctualitate, politețe, spirit de ordine şi disciplină ;  
motivaţia candidatului. 
Scopul postului: Impiegatul auto monitorizează și dispecerizează 

circulația mijloacelor de transport public urban de călători. 
Vânzătorul bilete vinde călătorilor bilete și abonamente valabile pe 

mijloacele de transport public. 
Înscrierea la selecţie se va realiza pe baza următoarelor documente 

în original: cerere de participare la selecţie, CV, recomandări, cazier ju-
diciar, precum şi xerocopii după: cartea de identitate, certificat de 
naştere, diploma de studii, certificat de calificare. 

Documentele pot fi transmise și pe email: mru@sctpiasi.ro. Anuntul 
complet, cu bibliografiile aferente, poate fi gasit pe site-ul CTP Iasi - 
https://www.sctpiasi.ro/cariere/posturi-vacante-de-impiegat-auto-
dispeceri-cap-t-linie-i-v-nz-tori-bilete.html  Relatii suplimentare se pot 
obtine şi la telefon 0372148608 sau la Serviciul Resurse Umane din Iași, 
str.Silvestru nr.5.
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Domnule senator Marius Bodea,  
nu mai „furați” cărucioarele copiilor 
din Lidl! Apropo! Mergeți la florărie 
după flori, că-s mai frumoase 

Iaca încep babele săptămâna asta cu o pove-

stioară amuzantă de prin Târg. Zilele trecute, se-
natorul Marius Bodea a fost fotografiat de clienții 
din Lidl cum îndesa produse în căruciorul special 
destinat copiilor. Deși magazinul era mega aglo-
merat și mai mulți copii boceau că nu aveau că-
rucior, Bodea și-a văzut de treabă. A cumpărat 
ce a avut de cumpărat și a pus deasupra și un bu-
chet de la 11,90 lei, probabil pentru soție. Frumos 
gest, dar când ești un romantic incurabil, parcă 
ar trebui să cumperi ceva mai special, că ai și de 
unde... 

Doamna „scăunel”  
se pregătește de o nouă țeapă? 
În continuarea rubricii de azi, babele vă po-

vestesc așa, ceva din ce se mai aude prin Târg. 
Cică Doinița Ceapă-Lis a intrat un pic în clinciuri 
cu suedezii cărora le-a vândut afacerea cu 
scaune de bebeluși. Cumva, Ceapă-Lis avea niște 
semnale care spuneau că afacerea sa va pica în 
cap cât de curând. Cică au fost niște chestiuni 
legate de distribuitori și alte lucruri ce țin de con-
tracte. Ea, suedezilor, le-a spus că totul merge 
ca pe roate. După ce tranzacția a fost făcută, 
totul a intrat în picaj. Doinița a intrat în imobiliare 
și se pare că merge bine, asta dacă nu cumva se 
pregătește de o țeapă și pe aici.... 

Cum a ajuns condamnatul 
Alinutz să fie omul de casă al DaNei. 
Premarul Mișu știe? 
Nu știu babele dacă vă mai aduceți aminte, 

dar Alinutz Aivacoae, actualul director de la Ter-
mos Servis, a fost condamnat în dosarul „albu-
mul”, în care a fost cercetat Adormiței. Povestea 
are câțiva ani, dar interesant este faptul ca Ali-
nutz, deși are o condamnare la activ, are funcția 
de director plin la Termos Servis. Să revenim to-
tuși la povestea inițială. Alinutz a primit o con-
damnare pentru că a recunoscut că a fost 
implicat în manevrele făcute de Adormitei, când 
era la Cernu. El a făcut o înțelegere, a recunos-
cut, și pe lângă asta, l-a turnat pe Adormiței. Ori-
cum, Alinutz a fost sigura gâsculiță care a luat 
condamnare, la restul, s-a clasat, inclusiv la 
Adormiței. Ei, acum să revenim la prezent. Mișu, 
premarul, poate nu vede sau nu vrea să vadă ce 
se întâmplă acum, dar ar trebui să-și pună niște 
semne de întrebare. Alinutz a rămas în relații 
bune cu DaNa și o vizitează des. Toarnă și acum 
și dă ponturi despre Termos Servis și despre căr-
bunele cumpărat. Nu doar DaNei dă aceste infor-
mații, ci și presei (în special, unui anume 
jurnalist). Adormiței a avut noroc că a scăpat, dar 
oare Mișu va avea aceeași soartă?

Bursa bârfelor

Compania a primit multe reacții 
negative din partea părinților și a 
elevilor. Oamenii acuză faptul că au-
tobuzele sunt deja prea pline de la 
primele stații, iar problemele sunt, 
de fapt, altele. Mulți adulți sau pen-
sionari circulă cu cursele speciale 
pentru elevi, deși nu au voie. De ase-
menea, CTP Iași ar trebui să supli-
menteze numărul de vehicule pe 
rutele aglomerate, la orele de vârf. 

Călătorii și-au  
spus nemulțumirile  
către CTP Iași 
În urma anunțului postat pe pa-

gina oficială de Facebook a CTP Iași, 
au apărut sute de mesaje și reacții 
negative. Oamenii, în special elevii, 
au fost indignați de cererile făcute 
de companie și au subliniat unde 
sunt de fapt problemele cu trans-
portul în comun. În trecut, au mai 
fost decizii ale companiei care au 
stârnit nemulțumirea călătorilor. 

„Avem ghiozdane foarte încăr-
cate, l-am cântărit într-o zi și avea în 
jur de 7 kilograme. Păi să stau cu el 
în mână, ar fi foarte greu, cum reu-
șesc să mă mai țin, că și așa sunt 
pline autobuzele de la primele stații. 

Nu cred că aici era marea problemă, 
ci este nevoie să suplimenteze 
măcar cu un autobuz dimineața, 
când elevii merg spre școală, să nu 
mai stăm ca sardinele”, a transmis 
Adriana, o elevă care circulă cu au-
tobuzul 30. 

Elevii se chinuie să își croiască 
drum prin autobuzele supraaglome-
rate pentru a ajunge dimineața la 
oră. Totuși, în filmările făcute pu-
blice de companie, se vede clar cum 
în mijlocul de transport sunt per-
soane în vârstă care circulă cu cur-
sele speciale. 

„Înțeleg, ocupăm mai mult loc cu 
ghiozdanul, dar sincer, nu avem ce 
face, dacă e mai ușor, îl ții în mână 
cumva, dar sunt copii mici care abia 
îl duc în spate. O mare problemă este 
faptul că adulți și chiar pensionari 
merg dimineața cu cursele speciale 
pentru elevi, deși știu că nu au voie. 
Trebuie să le fie interzis total acce-
sul și să fie destinat doar elevilor”, a 
precizat Anton, elev în clasa a IX-a. 

Cursele pentru  
elevi sunt insuficiente 
Elevii acuză de mult timp că au-

tobuzele puse la dispoziție pentru 

cursele speciale sunt insuficiente. 
Orele de plecare nu sunt întotdeauna 
respectate, urcă persoane care nu 
sunt elevi, iar de la primele trei, au-
tobuzele sunt deja pline. CTP Iași a 
postat acum câteva zile anunțul prin 
care îi atenționa pe elevi să nu mai 
stea cu ghiozdanele în spate, după 
ce unul dintre ei și-a prins ghiozda-
nul în uși. Acest lucru s-a întâmplat 
deoarece autobuzul era prea plin. 
Compania a pregătit și o serie de 
scumpiri a biletelor de călătorie, în-
cepând cu 1 noiembrie 2024. 

„Atenție, dragi elevi! Camerele 
de supraveghere din mijloacele de 
transport public au surprins multiple 
situații în care elevii urcă cu ghioz-
danele în spate, îngreunând astfel 
călătoria pentru toți pasagerii. Mai 
mult, un incident recent a fost înre-
gistrat, când un elev și-a prins 
ghiozdanul în ușile vehiculului”, 
transmite CTP Iași în anunț. Directo-
rul Cristian Stoica a precizat că a 
fost doar un simplu sfat.  

„Materialul distribuit era un sfat 
pentru elevi, la urcare cât și la cobo-
râre sau în timpul mersului, e reco-
mandat să ai rucsacul în mână. Am 
avut o situație în care o persoană și-

a prins ruscascul în ușă și așa am 
considerat că este util pentru pro-
tecția lor, dar și pentru confortul ce-
lorlalți călători. Există poliție locală 
în cursele de elevi/studenți, avem și 
controlori care îi atenționează pe cei 
care circulă, deși nu sunt elevi sau 
studenți. De obicei, oamenii se con-
formează, însă mai sunt și persoane 
care nu înțeleg. Ar trebui să se gân-
dească că au și ei copii sau nepoți 
care trebuie să ajungă dimineața la 
școală”, a declarat Cristian Stoica, 
directorul general CTP Iași. 

După anunțul postat de CTP Iași, 
au apărut zeci de nemulțumiri din 
partea călătorilor. 

Petronel ȘTEFAN

Val de nemulțumiri din partea călătorilor către CTP Iași, 
după ce compania a dat vina pe elevi pentru aglomerație


